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El ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López, va as-
segurar que confia que la re-
forma tributària pugui estar
aprovada durant la tardor, ja
que considera que «el nostre
país s’hi juga molt» en
aquesta qüestió. En aquest
sentit, López va dir que creu
que reformistes i social-
demòcrates arribaran a una
entesa en aquesta qüestió

en el si de la Comissió Legis-
lativa de Finances i Pressu-
post ja que tots dos «hi es-
tan posant molt de la seva
banda» perquè és una refor-
ma «inajornable». López va
fer aquestes declaracions
en una entrevista al progra-
ma Ara i aquí de Ràdio Na-
cional d’Andorra.

Pere López es va mostrar
confiat que la reforma tri-
butària podrà ser una realitat
a la tardor. A més, també va
avançar que en dues o tres
setmanes el Govern apro-
varà el Projecte de llei de l’I-
VA, de manera que pugui en-
trar a tràmit parlamentari.
Un projecte de llei, que tal
com va indicar el ministre
d’Economia i Finances, con-
templarà un tipus general
del 5% i un de reduït de l’1%.
De fet, López va explicar

que demanarà una compa-
reixença davant la Comissió
Legislativa de Finances per
explicar l’abast d’aquesta llei
i l’impacte macroeconòmic
que tindrà.
D’altra banda, Pere López

va manifestar que «no és
versemblant» a Andorra reta-
llar el sou als funcionaris per
fer front a la crisi econòmi-
ca, tal com ja ha passat a
Espanya, Grècia i Romania.
En aquest sentit, el ministre
va explicar que la situació
d’Andorra no es pot compa-
rar amb la del país veí, on
les previsions pel 2010 pre-
veuen un tancament entre un
10 i un 12% de dèficit res-
pecte al Producte Interior
Brut (PIB), mentre que a An-
dorra aquesta xifra es situa-
ria entre el 3 i el 4% del PIB
aproximadament. 

Pere López es va compro-
metre en la sessió del Con-
sell General de dijous passat

a fer arribar la informació
complementària als grups
parlamentaris sobre els

efectes de l’entrada en vigor
de la reforma fiscal. El con-
seller reformista Daniel Ar-
mengol va retreure al Govern
que hagin marcat una data
per poder entrar el projecte
de llei tres vegades i que
aquest termini no s’hagi
complert.

Pere López confia que la reforma
tributària estigui aprovada
finalment durant la tardor

El ministre d’Economia
i Finances Pere López
va assegurar que con-
fia que la reforma tri-
butària estigui aprova-
da a la tardor.

El titular de la cartera d’Economia i Finances opina que 
els socialdemòcrates i els reformistes s’hi entendran
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López va afirmar que el país s’hi juga molt en la reforma tributària.
ANA

López va assegurar que a Andorra no és
versemblant retallar el sou als funcionaris
per fer front a la crisi econòmica

No retallar sous als funcionaris

El Govern està elaborant el
reglament d’eficiència
energètica als edificis, amb
l’objectiu de regular-ne la
construcció sota uns
estàndards actualitzats d’e-
ficiència i anar reformant
de manera progressiva tot
el parc d’edificis existents.
El reglament, que s’està re-
dactant amb la col·labora-
ció de FEDA, marcarà uns
valors límit de consum d’e-
nergia per a edificis de no-
va construcció que se si-
tuaran entre 50 i 70
kilowatts hora per metre
quadrat. Es tracta d’una re-
ducció important ja que, tal
com fa públic el Butlletí In-
formatiu de FEDA del mes
de maig, actualment el

consum mitjà dels edificis
del país està al voltant dels
320 kilowatts.
El reglament té tres ob-

jectius clars. Reduir el con-
sum d’energia dels edificis,
que actualment representa
la meitat del consum
energètic d’Andorra, dismi-
nuir la dependència energè-
tica de l’exterior, i reduir
les emissions de CO2. Pa-
ral·lelament, la normativa
també donarà impuls a les
energies renovables i a les
tecnologies de producció
energètica amb bons rendi-
ments. 
Per assolir els valors lí-

mit de consum d’energia,
s’haurà de potenciar l’aïlla-
ment dels edificis per per-
metre que amb poca ener-
gia es puguin mantenir les
temperatures de confort in-
terior, o també es pot op-
tar per aïllar de manera

parcial l’edifici i, en contra-
partida, utilitzar energies
renovables. Si no apareix
cap de les dues opcions al
projecte inicial, el Govern
no atorgarà el permís de
construcció. El reglament
també pretén que els edifi-
cis existents es vagin adap-
tant progressivament als
estàndards d’eficiència
energètica.
Fins ara no existia cap

text que regulés l’eficiència
energètica als edificis i la
diversificació. Amb el nou
reglament, aquest buit que-
darà cobert i s’establiran
les bases per encaminar-se
cap a la racionalització del
consum energètic que hi ha
al Principat. L’objectiu final
és que s’arribi a assolir un
20 per cent d’estalvi
energètic al 2020, tal com
s’estableix des de la Unió
Europea.

Els edificis que siguin de nova
construcció  hauran de consumir menys
de 70 kilowatts hora per metre quadrat
El Govern està redactant un reglament d’eficiència energètica als
immobles perquè compleixin uns estàndards d’eficiència
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